
 

Dagsorden og referat fra 

skolebestyrelsesmøde 12-03-2024 kl. 17.00 – 20.00 

Sted: Store personalerum 

Gæster:  

Afbud: Frederikke (TR) deltager i stedet for Jette (TR-suppleant) 

 

 

17.00 Godkendelse af dagsorden 

17.05 Budget 2024 

Freddy gennemgår budget 2024 

Først gennemgås regnskabet for 2023. 

Der er stort set tale om et nulregnskab. Skolen har et akkumuleret overskud på 2,7 mio. kr. 

 

Budget 2024 viser en økonomisk virkelighed, som er markant forringet i forhold til tidligere. Det er der flere 

årsager til. 

- Ukraineklasserne nedlægges i Aarhus Kommune med virkning fra sommeren 2024. Ellevangskolen 

har haft Ukraineklasser i de seneste to år. Det kommunale tilskud til klasserne har oversteget 

skolens udgifter, som primært har bestået af lønmidler. Afviklingen af Ukraineklasserne bevirker, at 

driftsresultatet påvirkes i negativ retning. 

- Udgifterne til elever i eksterne specialklassetilbud har været støt stigende i de seneste år i hele 

kommunen. Det gælder også for Ellevangskolen. Det kommunale tilskud dækker på ingen måde 

disse udgifter. For 2024 forventes der et underskud på 3,9 mio. kr. for Ellevangskolen. Hertil skal 

lægges 800.000 kr., som skolen har af lønudgifter for at kunne støtte og fastholde elever, som 

alternativt skulle i specialklassetilbud med øgede udgifter til følge. Disse midler skal findes i resten 

af skolens driftsbudget, og det har meget store konsekvenser i forhold til det almene skoletilbud. 

Underfinansieringen af specialklasseområdet er et problem, som i øjeblikket diskuteres højlydt i 

medierne og på politisk niveau.  

- Budget 2024 indeholder en betaling af skolemøbler i omegnen 400.000-500.000. De blev bestilt i 

2023, men leveres og betales først i 2024, hvilket selvsagt forbedrer regnskabet for 2023, men 

forværrer budget 2024. 

- Ellevangskolen er blevet en del af Aarhus Ejendomme. Det bevirker, at skolen skal betale ca. 

600.000 kroner årligt til en central pulje, hvor der så sidder medarbejdere og beslutter hvilke 

ejendomme, der skal prioriteres i forhold til vedligehold og udvidelser. Der er altså tale om et 

beløb, som skolen ikke længere råder over. Det betyder samtidig, at skolen skal gøre sig meget 

synlig og lægge pres på i forhold til vedligeholdelsesplaner, hvis vi ønsker at komme i betragtning til 

de midler, som vi selv har betalt. 



Den nye økonomiske virkelighed bevirker, at skolen må gennemføre en række tiltag med virkning for det 

kommende skoleår for at reducere udgifterne. Understøttende undervisning og kompetencecenterets 

indsatser beskæres, lejrskoler afskaffes, og efter- og videreuddannelse begrænses. 

På trods af disse besparelser viser budgettet et underskud på 2,4 millioner. Det giver et akkumuleret 

resultat på 300.000 kr. Skolebestyrelsen har naturligvis en stor bekymring for det videre økonomiske 

perspektiv, da skolen ser ind i en virkelighed, hvor det er ualmindelig svært at se, hvordan det fremover er 

muligt at skabe balance i driftsresultatet.  

Skolebestyrelsen har allerede på forhånd meddelt, at den ikke vil godkende budgettet. Det er også 

kommunikeret til forældregruppen. Dagens gennemgang bekræfter skolebestyrelsen i, at det er den rigtige 

beslutning. 

Det besluttes, at forældregruppen orienteres i den nærmeste fremtid. Katrine rundsender forslag til tekst. 

 

17.40 Foreningen Skole og forældre har taget temaet op om skolernes drænede økonomi i henhold til 

elever i eksterne specialundervisningstilbud. Punktet er på dagsordenen for en dialog om, hvordan SB 

understøtter sagen som er særdeles vigtig i relation til den enkeltes skoles økonomi generelt og 

Ellevangskolens specifikt. 

Skole og forældre opfordrer Aarhusianske skolebestyrelser til ikke at godkende skolernes budget.  

18.00 Spisning  

18.30 Nyt fra Elevrådet  

Elevrådet er ikke repræsenteret til dagens møde. 

18.45 Mad til Ellevang festugen 

En kort drøftelse af, om skolebestyrelsen påtager sig at bestille mad til festugen. 

Sidste gang kontaktede skolen forskellige firmaer, som kom med madboder. Det er en overvejelse, om 

nogen vil synes, det er for dyrt at købe mad til hele familien. Der kan derfor tænkes i løsninger, hvor der 

udbydes mad i forskellige prisklasser. Der skal desuden lyde en opfordring til, at man er meget velkommen 

til at medbringe sin egen mad.  

Der laves en fordeling af, hvem der kontakter hvilke firmaer. 

 

19.00: Principper og tilsynspunkter (bilag) 

Princip for trivsel (indledende drøftelse) 

Forud for mødet er der rundsendt et forslag til teksten. Skolebestyrelsen drøfter indholdet og giver input til 

den færdige udgave.  

Der er enighed om indholdet. Dokumentet lægges på hjemmesiden. 

Udgår - Princip for bæredygtighed (orientering om fokuspunkter efter de grønne agenters anbefalinger) 

19.20: Orientering om opsigelse og ansættelsesproces for skoleleder og pædagogisk leder 



Pernille Ekhorst Iversen har sagt sin stilling op som pædagogisk leder for Storevang. 

Skolebestyrelsen orienteres om beslutninger i forbindelse med ansættelse af ny skoleleder og pædagogisk 

leder. 

Under punktet orienteres der også om, hvordan situationen håndteres frem til, at de nye ledere er ansat. 

Der gennemføres i foråret en ansættelsesproces med henblik på ansættelse af ny skoleleder med forventet 

tiltrædelse d. 1/8-24. Ansættelsesudvalget består fra skolens side af en repræsentant for henholdsvis 

ledelsen, lærerne, pædagogerne og skolebestyrelsen. Det er Børn&Unge-chefen Stefan Møller Christiansen, 

som er ansvarlig for forløbet. 

Det er af flere årsager ikke hensigtsmæssigt sideløbende at ansætte skoleleder og ny Pæd. leder for 

Storevang. Derfor igangsættes processen med at finde Pernilles afløser først til august med forventet 

tiltrædelse d. 1/11-24. 

Ledelsen har på den baggrund valgt at konstituere lærer Marcin Majewski som Pæd. leder i perioden 1/4-

31/10. 

Udeladt punkt - Forældretilfredshedsundersøgelse 

I 2023 blev der foretaget en ny forældretilfredshedsundersøgelse. Den fremlægges til drøftelse 

Udeladt punkt - Der er en byrådsbeslutning om et ønsket fokus på ”Flere i folkeskolen”. Alle skoler og 

bestyrelser bliver i den forbindelse bedt om at drøfte arbejdet med at tiltrække og fastholde elever. 

Ganske kort drøftelse af hvordan denne dialog skal foregå i Ellevangskolens bestyrelse med en vinkel på 

hvilke data, der kan ligge til grund for drøftelsen. 

19.35: Siden sidst: 

19.40 Kort information 

Medarbejdere:  

- Frederikke fortæller, at medarbejderne gør sig overvejelser om, hvordan det vil påvirke 

dagligdagen, at ledelsesbemandingen er lavere i de kommende måneder. Der er bl.a. en bekymring 

i forhold til, om den ekstra arbejdsbyrde for de to tilbageværende ledere vil medføre, at deres 

tilgængelighed begrænses. Der er i medarbejdergruppen en forståelse for situationen, og der 

opleves en stor villighed i forhold til at hjælpe med de opgaver, som kan være vanskelige at løfte i 

de kommende måneder, indtil ledelsen er fuldtallig igen. 

Ledelsen: 

- Afskedsreception for Lisanette afholdes d. 11/4 kl. 15-17. 

- Der er valg til skolebestyrelsen her i foråret. Der arbejdes på en tidsplan. 

Formanden: 

- En forælder har henvendt sig og bakket op om skolebestyrelsens beslutning om ikke at ville 

godkende budgettet for på den måde at sætte fokus på de svære økonomiske vilkår. 

19.55 Eventuelt 



  


